

Fraternity Clubs

聯誼性社團

以促進友誼，砥礪學習為宗旨，可分為國內外各地區同鄉校友會及相關聯誼性社團。



港澳同學會	Hong Kong & Macau Students Association
緬甸同學會	Myanmar Students Association
桃園同鄉校友會	Taoyuan Club
竹苗地區同鄉校友會	Hsinchu Miaoli Club
台中南投同鄉校友會	The Joy Club
彰化同鄉校友會	Changhua Club
雲林同鄉校友會	Yunlin Club
嘉義同鄉校友會	Chiayi Club
台南同鄉校友會	Tainan Club
高屏地區同鄉校友會	Kaohsiung-Pingtung Club
蘭陽同鄉校友會	Kavalan Club
台北基隆同鄉校友會	Taipei Club
花蓮台東同鄉校友會	Hualian Taidong Club
離島同鄉校友會	Islet Club
轉學生聯會	Transfer Students Association
馬來西亞同學會	Malaysia Students' Association
日本同學會	Japanese Students Association
越南同學會	Vietnamese Students Association
印尼學生聯合會	Indonesian Student Association

港澳同學會

Hong Kong & Macau Students Association

✉ ntnuhkmac1975@gmail.com

✉ NTNU HKMAC 國立臺灣師範大學港澳同學會

✉ IG: 國立臺灣師範大學港澳同學會 

港澳會是一個屬於香港和澳門同學的聯誼性社團，我們的宗旨是使師大港澳會家庭化，作為港澳生彼此認識的橋樑，藉以團結港澳學生，同時也推廣港澳文化，促進港澳台文化交流。全年活動包括：迎新宿營、成長出遊、聖誕晚會、文化週等等。歡迎各位港澳同學踴躍參與！

HKMAC is a student's association whose members from Hong Kong and Macau. Our aim is to let members enjoy their lives in their new second home- HKMAC. We will promote the positive value of the culture from Hong Kong and Macau. Hence, every year, members in HKMAC can join a lot of activities, such as Orientation Camp, Growth Outing, Christmas Party and International Cultural Week. So, we are really hopeful that you can become one of our members. Welcome to HKMAC!



緬甸同學會

Myanmar Students Association

✉ ntnumsc@gmail.com

✉ f 師大緬甸同學會ntnumsa

✉ Line: liurongli12

緬甸同學會主要由來自緬甸地區的師大學生所組成，是一個以聯絡緬甸同學情誼為主的學生團體。常年舉辦如迎新、送舊、家聚等活動，以聯絡彼此感情並傳承學長姐互助互愛、熱血付出的偉大精神。除此之外，我們也積極推廣家鄉文化以及增進交流的機會，希望讓大家了解我們的文化並發揚華僑精神。期待你們的參與，歡迎加入緬甸同學會大家庭！

NTNU Myanmar Students Association are student mainly from Myanmar. The aim of this association are carry out varios activities, such as new students orientation , farewell party, gathering etc. Through all these activities we build-up better relationship and keep this traditonal carry on, and to promote our unique culture background. We open our arm to welcome you. Let's come and join us.



桃園 同鄉校友會

Taoyuan Club

✉ ntnutyc29@gmail.com

✉ 師大桃友會

✉ IG: <https://www.instagram.com/ntnutyc28th?igsh=YnRwZHIhNm1wYXl1>

面對嶄新的大學生活，你是否懷抱期待，卻也對未知感到迷惘？在璀璨的臺北城中，是否會感到一絲孤單？走在遼闊的師大校園，是否也嗅到些許寂寞？如果你有過這樣的心情——那就來桃友會吧！

我們張開雙臂，傾聽、陪伴，分擔生活的煩惱；有著各式活動，讓你玩得開心、交到朋友。無論你是才華橫溢，或是靦腆內向，都能在這裡找到舞台與歸屬。

我們是一個溫暖的大家庭，等你一起共創屬於我們的回憶！

「加入桃友會，大學不浪費！」

To the new college life, are you looking forward but still being anxious? In the beautiful Taipei city, don't you ever feel a little bit bleak? At the crowded NTNU campus, don't you feel lonely?

If you do, joining TYC! This joyful place will be your best choice ever!



竹苗地區 同鄉校友會

Hsinchu Miaoli Club

✉ ntnuhcml29@gmail.com

✉ 師大竹苗 苗壯發芽

✉ IG: 國立臺灣師範大學竹苗地區同鄉校友會

嗨！我們是竹苗地區同鄉校友會，這裡有許多來自新竹和苗栗的同學，和我們一起待在這個屋簷下。

不論現在的你是感到忐忑不安，還是既興奮又期待，我們都想要邀請你和我們一起參加接下來的出遊、文化週，以及各式各樣的例會活動。在寒假期間，我們也將舉辦返鄉服務隊，希望可以和你一起回家，並將我們共同的成長回饋鄉里！

在這裡，我們可以一起撫平忐忑，也可以一起盡情揮灑所有興奮與期待。我們在這裡等著你，讓我們一起創造屬於我們的回憶！

Hi, every frsshmen! We are Hsinchu Miaoli Club, a community of students from Hsinchu and Miaoli where can share the same roof.

Whether you're feeling nervous, excited, or a mix of both, we warmly invite you to join us in upcoming outings, Cultural Week events, and a variety of gatherings. During the winter break, we'll also have a homecoming service camp, where we return to our hometowns together and give back to the communities that raised us.

Here, you'll find a space where worries can be eased and excitement can be shared. We are waiting for you. Let's create unforgettable memories together!



台中南投 同鄉校友會

The Joy Club

✉ ntnuthejoyclub@gmail.com

✉ 台中南投強逼逼同鄉校友會

✉ IG:臺師大中友會

臺中南投同鄉校友會是以照顧來自臺中南投地區的師大學子們為精神，並以聯絡鄉友間的情誼為宗旨。在這裡我們彼此之間有著同鄉的共鳴與回憶，不論學校課業或生活，我們都互相幫助並關心彼此。感受到學長姐的友善與熱情，降低初來乍到的我們對陌生環境的不安，中友會也是為此而存在。我們會舉辦各種活動(迎新、返服、週系列、之夜演出)，為你的大學生活增添繽紛色彩。中友會像家一樣溫暖，隨時歡迎你的到來！

The Joy Club gathers people from Taichung and Nantou. We help each other from school works to everything happens in one's daily life. We learn, we work and have fun together. There are many activities held during the semester, such as welcome party, all kinds of learning courses, volunteering work back home and so on. It takes leaving for people to understand that the profound connection between our hometown and ourselves. We are one big family, we are The Joy Club.



彰化 同鄉校友會

Changhua Club

✉ ntnuchc28@gmail.com

✉ NTMUCHC 29th

✉ IG:ntnuchc

你們好，我們是彰化同鄉校友會！

聯繫從彰化遠道來師大同學們的感情，是我們的初衷，希望在將來的一年裡，你們可以從這裡得到許多幫助。不只系上，別忘了還有來自同一個地方的我們，雖然我們是彰化不同地區的人，但卻有著對彰化這個地方一樣的情感連結。

我們會辦理返鄉服務，為的是將自己所學回饋鄉里；更有文化週，將彰化之特色呈現給所有師大人，希望大一的你們在這裡找到牽絆一生的好朋友、好夥伴們，彰友會更將是你們在臺北最有力的後盾！

Hi, we are students from the Changhua Club of NTNU.

It's our hope to gather all folks from Changhua, our hometown, and to develop a closer relationship among all people. We believe that we share the same strong bonding since we are from same place. In the next year, we will hold a camp for elementary school students to contribute to our hometown. We sincerely hope that everyone can make friends here and enjoy great times with us by joining all the activities. Last but not least, the Changhua Club of NTNU will always back you up whenever you need us. Hope you will have fun with us this year!



雲林 同鄉校友會

Yunlin Club

✉ ntnuylc29@gmail.com

✉ 清新健康-雲友會 NTNU YLC

✉ IG:ntnu_ylc

哈囉！各位新生們！我們是臺師大「雲林同鄉校友會」，成員是一群來自雲林縣的夥伴們！我們最大的宗旨便是成為雲林囡仔來到臺北生活的第二個家！加入雲友會不僅可以參加各種有趣的例會活動，更能獲得一群能彼此依靠的好朋友，攜手創造獨一無二的大學生活！想體驗歡樂的萬聖或聖誕例會嗎？想在烤肉或野餐例會吃飽飽嗎？更有不容錯過的雲林文化週與能創造難忘回憶的返鄉服務！

加入雲友會，保證不後悔！來吧，締結屬於雲林人的羈絆吧！嗚呼！

Hello, incoming freshmen:

We're NTNU Yunlin Club(YLC), a group of students from Yunlin ! Our goal is to become a second home for Yunlin kids living in Taipei. By joining us, you'll not only can participate in all kinds of fun events, but you'll also gain a group of close friends to rely on, creating a unforgettable university life together! Want to enjoy a lively Halloween or Christmas gathering? Want to feast at BBQs or picnic parties? Don't miss our Culture Week and hometown voluntary service that will help you create unique memories! Join the YLC — you won't regret it! Come on, let's build a bond that belongs to Yunlin people! Woohoo!



嘉義 同鄉校友會

Chiayi Club

✉ ntnucyc29@gmail.com

✉ 台師大嘉友會- NTNU CYC

✉ IG:ntnu_cyc

嗨各位師大的嘉義人們！這裡是師大嘉義同鄉校友會！同樣是從嘉義北漂來到師大，嘉友會就是我們在臺北的家喔~我們會舉辦溫馨歡樂的大小型出遊、各種有趣好玩的例會、期中期末的聚餐與宵夜等好玩又好吃的活動，歡迎新生們踴躍參加！參加嘉友會，和你最對味！

各位118級的嘉人們，來到臺北這個陌生的地方，不管遇到什麼困難，我們都會是你最堅強的後盾！

不管收穫到任何的開心，我們都等著你與我們分享！

「一日嘉友人，一輩子家人。」與我們一起迎接美好的大學生活吧！

Hi, every Chiayi friends in NTNU! Here is NTNU CYC! We are all Chiayi people who came to Taipei for study. NTNU CYC will always be your home in Taipei. Welcome to join our interesting activities! We will conduct many activities, such as small travel, big travel, suppers, dinner parties, and so on. Don't worry about making friends because CYC's members are all your friends!

To every 118 freshmen:

As you start your journey in this unfamiliar city of Taipei, we'll be here for you—through every challenge and every joy.

“Once a CYC partner, for lifetime a family member.” Join us, and let's get a wonderful university life together!



台南 同鄉校友會

Tainan Club

✉ ntutnc29@gmail.com

✉ 國立臺灣師範大學台南同鄉校友會

✉ IG:ntnu_tnc_29

師大南友 無奇不有 求學交友 盡在南友

這裡，是屬於南人們的第二個家，隻身來到這個陌生的城市無須擔心，南友會有滿載的愛、滿溢的關心，讓你深刻感受家的溫暖，學長姐們也會罩你，在你需要幫助時拉你一把。還有許多精心設計的例會活動，等著你一同累積感動、收集回憶，結交純情小南友。歡迎各位新生加入我們的行列，享受被南人熱情融化的感覺吧！

In TN Club in NTNU, you can make a lot of friends as well as study hard. It is a second home for students coming from their hometown, Tainan. You do not need to feel lonely when studying in Taipei because TN Club provides you with numerous love and care, making you feel the warmth of home. TN Club also has plenty of interesting activities waiting for you to create memories with us. We sincerely welcome you to join us and feel the enthusiasm of Tainanese!



高屏地區 同鄉校友會

Kaohsiung-Pingtung Club

✉ ntnukpclub29@gmail.com

✉ 師大高屏會

✉ IG:ntnukpclub1995

師大高屏會是由一群來自高雄、屏東的師大學生所組成的鄉友會，無論是在返鄉服務隊與小孩互動、或是在文化週分享來自高屏的美食，甚至是在之夜的舞臺上展現自我，都能讓你大學生活添上輝煌的色彩！在這裡，我們會一起陪伴著創造許多回憶，會一起大哭、大笑，沒有特別的原因，只因為我們是家人，在遇到任何事情時，我們會肩並肩走過每一個挑戰。接下來的日子，讓我們將我們的熱情，散播在師大的每個角落吧！一起留下屬於我們的回憶！永遠都要記住，我愛高屏，不要只說一百遍！

KP Club consists of students from Kaohsiung & Pingtung. Whether interacting with children in the hometown service team, sharing KP's delicacies during cultural week, or showcasing yourself on the stage at KP night, all these experiences will add brilliant colors to your university life! People here share sorrow and happiness together. Without particular reasons, it is just because "We are family." When encountering problems, we will pass through each challenges together. In the future, let our passion scatter in every corner of NTNU and make our own memories together! Always remember, I love KaoPing, don't just say it a hundred times!



蘭陽 同鄉校友會

Kavalan Club

✉ ntnu.lanyou.29@gmail.com

✉ 臺師大蘭陽同鄉校友會

✉ IG:ntnu_lan_yo

嗨！我們是蘭陽同鄉校友會！這裡聚集著一群來自宜蘭的師大人，一屆拉著一屆互相幫助與扶持，交織成一面緊密的網，是大家在臺北最堅強的後盾。我們會舉辦各種超有趣的例會與活動，像是攝影培訓、野餐例會、返鄉服務隊、家族對抗賽、文化週等等，期中期末也會發放暖心宵夜。倘若未來在師大、臺北闖蕩的過程中感到疲憊，別忘了你還有蘭友會這個家可以依靠！歡迎大家加入蘭友會，讓我們一同分享快樂、一起承擔淚水，共創獨一無二的回憶！

Hi there! We're Kavalan Club—a warm community of NTNU students from Yilan! We host tons of fun events like photography workshops, picnic meetups, volunteer trip, team-based game, culture week, and more. We also hand out late-night snacks during midterms and finals—because we've got your back! If you ever feel tired or lost during your time at NTNU, don't forget that Kavalan Club is your second home. We're here for the laughter, the tears, and everything in between. Come join the Kavalan family and let's create unforgettable memories together!



花蓮台東 同鄉校友會

Hualian Taidong Club

✉ ntnu.htc.25@gmail.com

✉ 國立臺灣師範大學花蓮台東同鄉校友會

✉ IG:ntnu.htc_25

花東會是由一群來自花蓮、台東地區的師大同學所組成的聯誼性社團。

提供初來乍到的百十八級必備基本資訊，包含課程及生活等層面。

更讓成員在浮沉之際給予協助、溫暖及歸屬感；想念故鄉廣袤的湛藍和星光點點時，成為你在臺北從不熄燈的港灣。

別怕，這裡有家。

舉辦各式例會精彩你/妳的大學回憶，如：野餐、卡拉OK、期中末夜宵，還有返鄉服務隊和花東文化週。無論害羞或活潑，都能讓你/妳玩得盡興，陪你/妳一齊成長。

小花小草還在等什麼？快來加入花東會大家庭吧！

The Hua Tung Club is made up of students from Hualien and Taitung. We organized a variety of events, including Picnics, Uniform Day, a Karaoke party, etc. This group is a lot like our family and home.

Don't be scared if you're feeling anxious and lonely; everyone here shares their sorrows and joys. As your new second home in Taipei, The Hua Tung Club will always support you.

Furthermore, we will promote the beneficial aspects of Hualien and Taitung culture. Come on in and join us! We're looking forward to seeing you!



離島 同鄉校友會

Islet Club

✉️ IsletsClubXNTNU@gmail.com

⬇️ 臺師大離友會

離鄉求學的日子裡，你是否會想念家鄉的溫暖？

未來的大學生活中，你會追尋你的夢想，你會發光發熱抑或平凡度過，而皆不免遭遇挫折。

在你失去向前的動力時，別忘記離島同鄉校友會永遠能成為你的避風港。

這裡聚集著一群飄洋過海的可愛且純樸的人類，是由來自不同島嶼的人所組成的溫暖大家庭！

我們定期舉辦有趣的例會活動，讓大家在忙裡偷閒，一起當chill guy！

另外，我們還有非常有意義的返鄉服務隊與週系列活動。

讓我們陪你一起成長、前進吧！

Will you miss the warmth of your hometown while studying away from home?

In university life, you'll pursue your dreams and face inevitable setbacks. When you lose motivation, remember that the Islets Club can be your safe haven.

We're a warm family of lovely, humble people from different islands who have crossed the seas together! We host engaging meetings where everyone can take a break and chill together. We also organize meaningful homecoming service teams and week-long activities.

Let us grow and move forward together with you!



轉學生聯會

Transfer Students Association

✉ ntnutrans4017@gmail.com

✉ 臺師大轉聯會 NTNU Trans

✉ IG:ntnutrans

轉學生聯會，是師大轉學、轉系生組成之聯誼性社團。

在這裡不怕人生地不熟，因為轉聯在；不怕沒人幫你解決相關問題，因為有轉聯。

轉聯會主要的任務有三：

1. 協助轉學生抵免學分以及熟悉校內的相關事宜。
2. 協助學校處理轉學生相關事務，為學校與轉學生間的橋梁。
3. 透過聚會、外校聯誼、校外服務等活動，聯絡轉學生之間的感情。

歡迎各位轉學轉系生加入，讓我們一起創造不一樣的大學色彩！

NTNU|Transfer Students Association (NTNU Trans)

We support NTNU transfer students to processing and provision of information about registration, enrollment, credit transfer, course selection, etc.

Concerning and handling of various troubles that our members get in the school, NTNU Trans will operate sustainability by activities and services.



馬來西亞同學會

Malaysia Students' Association

✉ msantnu11@gmail.com

✉ f 國立臺灣師範大學 馬來西亞同學會

✉ IG:msantnu_11

Apa khabar! (馬來語:您好)

我們是來自馬來西亞的學子，踏足在臺灣這座美麗的島嶼上努力追尋著各自的夢想！

迎新、會慶、春遊、大馬週、送舊、夜騎、每週的球類運動等活動，加入師馬讓你我聯繫在一起，消除你所有的孤單寂寞冷！絕對會讓你的大學生活更加精彩！在追夢的路上師馬當你第二個溫暖的避風港，與你並肩前行，就算倒下也有我們做你最堅強的後盾！

快樂、憤怒、悲傷、苦惱，生活中總有千百萬種情緒。

離鄉2000公里追夢必定會經歷風雨，但無論陰天晴天，颳風下雨，「家有多遠，師馬陪你走多遠。」

Saying “love you” with the warmth of Malaysia!

We are Malaysian students chasing our dreams on this beautiful island.

On this journey, there may be joy and sorrow, and homesickness sometimes will creeps on soundlessly.

But don't you worry, we are here to help each other. Always remember, MSANTNU is your warmest haven!

Lots of fun activities are being organized here, and we will always be here for you with true Malaysian hospitality.

No matter how far home is, MSANTNU will always be your side.



日本同學會

Japanese Students Association

✉ ntnu.jp2020@gmail.com

✉ 台灣師範大學 日本人會

✉ IG:ntnu_japan2020

國立臺灣師範大學日本同學會是一個正規留學生、語言留學生以及國立臺灣師範大學在籍的日本籍學生(或僑生)都能夠參加的團體(社團)。希望透過正式組織的學生社團，對更多的人達到宣傳效果，進一步加強對內、外的交流，一起共享大學生活及畢業後求職的相關資訊與情報。除了加深日本學生之間的聯繫，更希望促進與校內或校外同鄉會的正式交流，建立校內或跨校之間的友好關係。

NTNU JSA (Japanese Students Association) is an association consisting of regular students, students in the MTC, exchange students at NTNU from Japan. As a recognized association, we hope members in our association would be able to promote our bond and facilitate internal/external interaction. In addition to facilitating the interaction, we would share any information regarding our school life, job offers and applications. We hope that, moreover, we might have interactive activities with other clubs and with other schools to know diverse background.



越南同學會

Vietnamese Students Association

✉ ntnu.vsa.tw@gmail.com

✉ f Hội Sinh Viên Việt Nam tại NTNU
- 臺師大越南同學會

Xin chào! 國立臺灣師範大學越南同學會(簡稱:越南同學會)是一個屬於越南學生的聯誼性社團。我們的宗旨是透過學術與娛樂活動而強化臺師大越南籍學生的團結與感情，增廣學習與研究興趣，協助在生活及學習中碰到困難的同學，同時分享工作機會與獲得各種獎學金之經驗。除此之外，我們也積極推廣越南文化及增進與其他社團交流的機會。全年活動包括：迎新會、越南文化節、我是小學者、中秋吃烤肉、野餐、出遊等等。歡迎加入我們的小家庭！

Xin chào! Vietnamese Students Association (VSA) is home to Vietnamese students at NTNU to share, love and chill. VSA-NTNU was established in May 2021 with the purpose of strengthening affections, solidarity, and mutual assistance among members in both academic and social life. It also serves as a platform for sharing job opportunities and scholarship information as well as fostering Vietnamese culture and facilitating partnerships with other organizations at NTNU. Welcome to join our family with various interesting and amazing events throughout the year such as Welcome party, "I am a novice researcher", Vietnam Culture Festival, and so on.



印尼學生聯合會

Indonesian Student Association

✉️ ppintnu@gmail.com

🔗 [IG:ppintnu](https://www.instagram.com/ig:ppintnu)

Halo semuanya! (大家好!)

我們是印尼學生聯合會(Perhimpunan Pelajar Indonesia)，旨在為目前就讀於國立臺灣師範大學並有著抱負的印尼學生提供一個溫馨的庇護所。在這裡，我們致力於引導和支持我們的朋友實現夢想之旅。除了學業方面，我們亦策劃了眾多豐富精彩的活動，來增進大家之間的友誼。雖然我們身處異鄉，本會仍然會讓大家感受到身在家鄉的感覺。

Halo semuanya! (Hello everyone!)

We are from the Indonesian Student Association (Perhimpunan Pelajar Indonesia), a sanctuary for Indonesian students who are currently fulfilling their ambitions in NTNU. Here, we offer guidance and support to our fellow friends in their journey to achieve their dreams. Other than academically, we also plan to make tons of enjoyable events which strengthen OUR BONDS.

Despite being miles away from our beloved country, we aim to make you feel at home through our community here.

